
PROTOKOI, NR XXVU / 08
z nadzryczajnej sesji Rady Miejskiej w JEdrzejowie

odbytej w dniu 18 czerwca 2008 roku
w lokalu Miejsko Gminnej Biblioteki Publicznej w Jgdrzejowie

Ad.  1.
O godzinie 1405 Przewodniczqcy Rady Miejskiej Andrzej Hatny otwarl obrady XXVII

sesji Rady Miejskiej w JEdrzejowie, zwolanej w trybie $ 23 Statutu Gminy JEdrzej6w.

Przewodnicz4cy Rady stwierdzil, 2e na sali obrad obecnych jest 20 radnych:
przewodnicz4cy stwierdzil quorum prawomocne do podejmowania uchwal.

Przewodniczqcy zaproponowal, aby sekretarzem obrad zostal Pan Waclaw KEdra.
Radny Waclaw Kgdra me wyrazil zgody.
Przewodniczqcy Rady zaproponowal, aby sekretarzem obrad zostal Pan Teodor Kot.
Radny Kot wyrazll zgodq. Sekretarzem obrad jednogloSnie wybrano radnego Teodora

Kota"
Przewodniczqey Rady odczytal wniosek Burmistrza o zwolanie sesji w trybie $ 23

Stattrtu Gminy Jqdrzej6w I w zalqczeniu do protokolu/.

Przewodnic zqcy przedstawil porz4dek obrad :
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum, powolanie sekretarza obrad.
2. Uchwala w sprawie zmian w budZecie miasta i gminy na 2008 rok.
3. Sprawy- roZne.
4" ZamkniEcie obrad.
Nie zgloszono uwag do porz4dku obrad.

A d . 2 .
Przewodnicz4cy Rady Andrzej Hatny odczytal uzasadnienie do projektu uchwaly.
Radny Pawel Faryna wnioskuje, aby z kwoty 245 000 zl, przeznaczonej na dotacjq dla

ZPOZ 145 000 przeznaczyf na zadanie inwestycyjne, jakim bqdzie rozbudowa oSrodka
zdrowia w Rakowie - dostosowanie do warunk6w unijnych, z cal4dokumentacj4.

Radna Janina Szreniawa zwroclla uwagQ, ze byly rozmowy na komisjach na temat
rozbudowy oSrodka w Rakowie i byla mowa o tym, 2e mole bqdzie on dany w dzier2awE. Nie
wiadomo, czy bpdzie taka potrzeba. Komisja OSwiaty, Kultury, Zdrowia i Opieki Spolecznej
ma tam jechai r zobaczyc. Stawianie teraz wniosk6w jest przedwczesne.

Radny Jan Zigbinski przypomnial, 2e na ostatniej sesji bylo duzo emocji, radni
zarztcah Burmistrzowi, 2e dzieli radnych, a zarazem mieszkaric6w. Dzisiejsze materialy po
raz kolejny to potwierdzaj4. Radny przypommal, 2e na drogi gminne nie odbyl siE przetarg.
poniewaz nie bylo 2adnego oferenta. Wszystko wskazuje na to, 2e w drugim terminie r6wnieZ
do przetargu nie dojdzie. Przyjgte w budZecie inwestycje prawdopodobnie bgd4 kosztowai
drozei, a Pan Burmistrz, zamiast jako dobry sprawiedliwy gospodarz, podzielii tE biedE,
te I20 000 na wszystkie zadama inwestycyjne, wybiera sobie spoSr6d wszystkich dwa b4dz
trzy zadania i tak zostawia. Radny wnioskuje, aby te 120 000 przeznaczone na drogi gniinne
podzielii na wszystkie zadania z wyjqtkiem tych, na kt6re przetargi zostaly rozstrzygniEte -
drogi tluczniowe. Je2eh to jest niezasadne, to radny prosi o wskazanie argument6w.

Radny Jan Adamus powiedzial, ze od trzech lat Niepubliczna Szkola Podstawowa
w Brusie sklada wniosek o dofinansowanie zakupu okien. Niestety, przez ten czas 2adne



Srodki nie zostaly przeznaczone na rnwestycje w tej szkole. W zwiqzku z rym radny sklada
wniosek o wydzielenie kwoty 25 000 zl z ZW|K na zakup okien w Niepublicznej Szkole
Podstawowej. Sanepid ci4gle usterkuje stan stolarki okiennej. Ostatni termin. jaki szkola
miala na wykonanie tego zadanra uplyn4l z koricem maja. Niestety z powodu braku Srodk6w
stowarzyszenia nie ma mo2liwoSci wykona6 tego zadania. Radny nadmienil, 2e budynek jest
wlasnoSci4 Grniny. Radny dodal, 2e chodzi o zakup okien do klas lekcyjnych, Zeby dzieci
zim4nie maruly.

Wiceprzewodnicz4cy Rady Adam Czajor zapytal, czy nle ma moZliwoSci, aby
pozyskac Srodki na termomodernizacjg Szkoly w Brusie, tak jak zostaly pozyskane na inne
szkoly, i zrobic to kompleksowo.

Burmistrz Marcin Piszczek odpowiedzial, 2e leLy to w kompetencjach organu
prowadz4cego, czyli Stowarzyszenia. Wnioski sklada Stowarzyszenie" W ramach WFOSiGW
pieni4dze na termomodemizacjg zosta\y wstrzymane, nie bqd4 przyjmowane nowe wnioski.
Stowarzyszenia majq jednak inne mo2liwoSci ni2 gmina; majq tych mo2liwoSci wipcej. Jest
bardzo duzo program6w, z kt6rych molna korzysta6, niekoniecznie z udzialem Gminy, czy
za poSrednictwem Gminy.

Wiceprzewodnicz4cy Rady Adam Czajor zap74al, czy nie lepiej byloby rozpoczqc
wsp6lpracq i zrobid kompleksowo ten budynek i zwr6ci6 siq, aby Gmina zapewnila Srodki
wlasne do takiego funduszu.

Burmistrz Marek Wolski powiedzial, ze jest mo2liwo56 wydzielenia Srodkow
na oSrodek zdrowia w Rakowie. Czy jest to zasadne. niech zdecydujq radni. W programie
dostosowawczym nie bylo to ujqte. Je2eli chodzi o drogi gminne . . ..

Radny Jan Zigbiftski zaproponowal, aby podzielid proporcjonalnie do tego. co bylo
w budzecie.

Burmistrz Marek Wolski odpowiedzial, 2e nie m6wi nie. Jest wniosek. jesli bEdzie
przeglosowany, zostanie to przeliczone. Je2eli chodzi o okna, to Burmistrzowi trudno bylo
to zaproponowa6, w s1'tuacji, kiedy w kolejce czeka tyle szk6l. Jest to obiekt przekazany
w u?yczenre stowarzyszeniu. Okna trzeba wymienii w Gimnazjum m 1, w Szkole nr 3. Jezeli
maj4 byd przeznaczone pieniqdze na okna, to gdzie? Tam, gdzie stowarzyszenie ma inne
mozliworici siqgania po Srodki?

Przewodniczqcy Rady Andrzej Hatny, w zwi4zku z wnioskiem radnego Pawia Faryny,
zapytal Burmistrza, czy w przypadku przyjEcia wniosku radnego Faryny kwota 100 000 zt
wystarczy na dostosowanie pozostalych oSrodk6w zdrowia.

Burmistrz Marek Wolski powiedzial, 2e jeZeli chodzi o zadanie w Rakowie, trzeba
wyst4pii o warunki zabudowy, zrobrc projekt.... Burmistrz wqrpi, czy w tym roku bEdzie to
rozbudowane. Wobec tego, jezeli radni chc4 ten budynek rozbudowywad, to Burmistrz
proponuje przeznaczy6 kwotg na dokumentacjg, a zadanie realizowai w przyszlym roku. Nie
nale2y zabierac 145 000. Nale2y podj46 decyzjE, co do rozbudowy.

Radny Tadeusz Lesiakowskr zapytal, czy istnieje program komercjali zacji, wzglEdnie.
czy s4 decyzje odnoSnie przychodni lekarskich. ByS moze, 2e przekaaemy dotacje
na remonty, a w przyszlym roku bEdziemy debatowa6 nad przekazaniem budynk6w.

Burmistrz Marcin Piszczek odpowiedzial, 2e 2adnej decyzji bez zgody radnych nie
bqdzie. Je2eli chodzi o prywatyzacjg oSrodk6w, to naleZy to zrobii w caloSci, a nie
pojedynczo. WSr6d pracownik6w zostala przeprowadzona ankieta nie bylo zgody
na prywatyzacjg. Najbardziej deficytowe przychodnie to rehabilitacja i przychodnia K i na
nich trzeba siE skupii. Nie ma jednak zgody wSr6d pracownikow i jedyna opcj4 bylaby
prywatyzacja w drodze przetargu bez brania pod uwagE sp6lki pracowniczej, poniewaz
pracownicy nie wyrazili chEci przejqcia.

Radna Maria Barariska poinformowala, 2e Komisja OSwiaty i Zdrowia zapoznala siq
z informacj4 Pani doktor Wojtaszek z Rakowa na temat dostosowania plac6wki. Komisja



jeszcze w tym miesi4cu odbEdzie wyjazdowe posiedzenie i odwiedzi ten oSrodek. Komisja
prosita o przygotowanie por6wnania, ile kosztowalaby rozbudowa tego oSrodka, a ile
kosztowalby program dostosowawczy. Wtedy zastanowimy siq, co lepiej zrobic. Radna pyta.
czy w przypadku przeglosowania Srodk6w dla ZPOZ Rada moze wplyn4c na to, zeby Srodki
poszly na oSrodek w, Rakowie, je2eli uzna to za sluszne.

Burmistrz Marcin Piszczek wyjaSnil, 2e po przyznaniu przez RadE dotacji bqdzie
zawarte porozumieme z ZPOZ, ale te pieni4dze s4 na konkretnq sprawq: na dostosowanie do
rozporzqdzenia Ministra Zdrowia. Koszty to okolo 500 000 zl na wszystkie przychodnie.

Przewodniczqcy Rady Andrzej Hatny powiedzial, ze projekt prawdopodobnie
obejmowal dostosowanie oSrodka w Rakowie, czyli dawal odpowiedZ na pytanie: co nalezy
zrobi( w oSrodku w Rakowie, Zeby zostaly spelnione nonny unijne w 2012 roku. Radny
Faryna proponuje rozbudowg, czyli nie zajmujemy siQ modernizacj4 tylko nagle
rozbudowujemy. Jest logiczne, 2e dotacja dawana w tym roku w kwocie 245 000
nie wystarczy r bqdziemy musieh przekaza6 nastqpne kwoty w przyszlych budZetach, aby
normy unijne zostaly spelnione. Po co wprowadzac zadanie inwestycyjne?

Radna Janina Szreniawa powiedziala, ze na Komisji Oswiaty byla Pani Kierownik,
kt6ra poinformowala, 2e pracuje tam 37 lat i ma wszystko dobrze zrobione w oSrodku tylko
prosi o dobudowE. Nie pozwoli, 2eby jej gmina tam tlukla pigknie polo2one kaf-elki.

Radny Waclaw Kgdra powiedzial, ze sprawa oSrodka w Rakowie nie zna.iduje
zrozumienia. Tam chodzi o poprawg warunk6w w poczekalni dla pacjent6w. Poczekalnia ma
2 na 3 m * to nie odpowiada Zadnym standardom. W tym roku nie ma mo2liwoSci te.f
inwestycji rozpoczq(, ale jest mo2liwoS6 wykonai dokumentacjg, uzyskai pozwolenie
i kwota l0 000 zl w zupelnoSci na to wystarczy. Samo dostosowanie nie zalatwi do kofrca tej
sprawy.

Przewodnicz1cy Rady Andrzej Hatny uwala,2e najlepiej bgdzie zostawic tg dotacjq
tak jak jest, a Pani KierownrkZPOZ zrobi projekt rozbudowy tego obiektu w ramach projektu
dostosowawczego. Bpdzie wtedy jasnoSi, jakie Srodki nale?y nato przeznaczyc.

Wiceprzewodnicz4cy Rady Pawel Olszak powiedzial, 2e w jego ocenie program
dostosowawczy jest fikcja nie rozwrqzuje sprawy lokalowej tego oSrodka. Sanepid odm6wil
zaopiniowania tego programu. Sanepid opiniuje z warunkiem: nie opiniuje pod k4tem
spelnienia wymog6w rozporzqdzenia Ministra Zdrowra. Pan Olszak m6wil o ty na Komisji
Budzetu, ale miEdzy innymi radny KEdra nie poparl jego wniosku, jak m6wil. ze projekt siq
nie nadaje. Za co zostalo zaplacone 65 000 zl. Pan Burmistrz stwierdzil, ze projekt spelnia
oczekiwania i jest prawidlowy. Wiqc jeheli jest prawidlowy proszq wzi4c za to
odpowiedzialnoSi i to kontynuowa6.

Radny KEdra powredzial, 2e nie przypomina sobie, aby bylo glosowanie nad
wypowiedzi4 Pana Olszaka.

W zwrqzku z dyskusj4 radny Faryna skorygowal sw6j wniosek: z kwoty 245 000
wydzielii l0 000 na opracowanie dokumentacji rozbudowy oSrodka zdrowia w Rakowie.

Radny Tadeusz Lesiakowski p1'ta, komu zostal zlecony program naptawczy. MoZe
nale?y wyci4gn46 konsekwencje finansowe w stosunku do projektanta?

Burmistrz Marek Wolski wyjaSnil, 2e Sanepid zaopiniowal w ten spos6b, poniewaz
co do wymog6w Rozporzqdzenia 2adnej gminie nie zaopiniowali, poniewa2 rozporzqdzenia
sig zmieniajq. Sanepid zaopiniowal zakres rob6t, jakie powinny by6 wykonane - jeszcze
kiedy kierownikiem byl Pan Boguslawski. Wedlug tych zasad, kt6re zatwierdzil Sanepid, byl
dany wym6g oferentowi, aby to opracowal. Obecnie Sanepid zaopiniowal pozytywnie, ale
zrobll zastrzehenie, co do wymog6w 2012.

Radny Przemyslaw Piec wnioskuje o 10 minut przerwy.



Przewodniczqcy Rady Andrzej Hatny o godzinie 14" oglosil przerwE trwaj4c4 do
godziny 14ss.

Wiceprzewodnicz4cy Rady Pawel Olszak zloLyl wniosek, aby w uchwale w $ 3 w Pkt.
I, gdzie jest dostosowanie plac6wek ZPOZ do rozporzqdzenia Ministra Zdrowia dopisai
dalszy ci4g: ,,w tym na opracowanie projektu na rozbudowE oSrodka zdrowia" bez
wskazywania konkretnej kwoty. Radny uwa2a, 2e Burmistrz powinien zobowi4zac
Kierownika ZPOZ do przedstawienia radnym informacji, czy jest wystarczajqca dzialka, itd.
Bgdzie to gwarancj42etemat nie umknie,azapis bgdzie otwarty.

Burmistrz Marcin Piszczek zwrocll uwagg, 2e wskazany przez Pana Olszaka punkt
dotyczy zmniejszenia. Burmistrz powiedzial, 2e w uchwale chodzi o przekazanie dotacji
i bEdzie zawarle porozumienie z ZPOZ dotyczqce wydatkowania tej dotacji. Moze byi tam
zawarre to, o co wnioskuj4 radni.

Wiceprzewodnicz4cy Rady Adam Czajor reasumuj4c powiedzial, 2e nalely to ujqi
w umowie z ZPOZ. W ramach dotacji dla ZPOZ zawrzec umowQ, Zeby czqsc dotacji byla
przeznaczona na sfinansowanie dokumentacji dotycz4cej oSrodka zdrowia w Rakowie.

Przewodnicz4cy Rady Andrzej Hatny zwrocil uwagQ, 2e w tej sytuacji nie sE
konieczne 2adne zmrany w treSci uchwaly.

Radny Pawel Faryna wycofal sw6j wniosek.

Przewodnicz4cy Rady poddal pod glosowanie wniosek: aby Rada zobowi4zala Pana
Burmistrza do zawarcia w umowie dotacji z ZPOZ, co do wykorzystania tej2e dotacji,
klauzuli o tym,, Le ZPOZ sfinansuje z tejte dotacji projekt rozbudowy oSrodka
w Rakowie.
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przyj€ty.

Przewodnicz4cy Rady przypomnial wniosek radnego Jana Ziqbiriskiego: aby 120 000
ptzeznaczone na drogi gminne podzieli6 proporcjonalnie na wszystkie zadania- czyli zmienii
zalqczntknr 3.

Radny Waclaw KEdra zapytal, czy inwestycje, kt6re nie bEd4 realizowane, teZ bEd4
uwzglEdnione. Jezeli nie, to jak podzielii Srodki, kt6re nie bgdq wykorzystane?.

Burmistrz marek Wolski odpowiedzial, 2e pewne drogi np. w Brusie po przetargu
zrobiono caloSi drogi - w tej chwili nie ma uzasadnienia, aby zwiqksza6. Pan radny chce, aby
byla tam droga czterometrowa, ale jest zrobiona na 3 m. - tam i tak jeden samoch6d bEdzie
.iechal. Dawanie pienigdzy, aby poszerzyd o metr, jest nieuzasadnione. Droga w Podchojnach
- okazalo siq, ze trasa przebiega przez grunt prywatny. Mo2e nie by6 zreahzowana. Droga
w Zagalu - kwota wystarczy.

Radny Tadeusz Lesiakowski proponuje, aby niewykorzystane Srodki z drog
przeznaczyi na dokoriczenie kanalizacji na ul. Kieleckiej.

Przewodnicz4cy Rady Andrzej Hatny zapytaL, czy radny Ziqbifski chce
zmodyfikowai sw6j wniosek.

Radny Jan Zigbifrski odpowiedzial,2e Burmistrz jest w stanie to zrobic uwzglEdniaj4c
zadania zreahzowane.



Burmistrz Marek Wolski poprosil o podanie konkretnych kwot. Mo2na oglosii
przerwQ, aby to pohczy(,.

Radny Teodor Kot wnioskuje o przyjpcie uchwaly w caloSci w formie przedloZonej
przez Burmistrza.

Przewodnicz4cy Rady zaapelowal do radnego Ziqbiriskiego o sformulowanie wniosku
i o godzinie 15r5 oglosi l5 minut przerwy.

Radny Jan Zigbiflski przedstawil sw6j wniosek:
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Wiceprzewodnicz4cy Rady Pawel Olszak zapytal Burmistrza, na iakim etapie s4
poszczeg6lne procedury przetargowe i wykonawcze, a radnego stawiajqcego wniosek, czy
zna ustawE Rawo zam6wief, publicznych i czy nie sqdzi, 2e bEdzie to klopot dla UrzEdu
w przeprowadzeniu dodatkowych postEpowaf uzupelniaj4cych. Jak pozmieniai kwoty? Dany
wykonawca wygral za kwotq X i nagle mu siE zwrgksza?

Burmistrz Marek Wolski odpowiedzial, 2e mohe drugi raz oglosi6 przetarg. W trzech
przypadkach ma podpisane umowy z wykonawce: w Brusie, w Zagaju i w Mnichowie
ZakoSciele. Je2eh zostanie ogloszony przetarg na 10 - 13 tysigcy - czy zglosi siE jakaS firma?
Byl przetarg na wszystkie drogi: na tluczni6wki s4 spisane umowy, na wszystkie trzy. a na
asfaltowe nie odbyl sig z braku oferent6w. Po decyzji radnych bqdzie drugi przetarg. Moze
byi problem z wykonawc4na takie male kawalki.

Radny Zipbiriski uwaza,2e molna aneksem zwigkszyi o 20 o/o i to na tyle wystarczy.
Zadama bEd4drozsze.

Wiceprzewodnicz4cy rady Adam Czalor powiedzial, 2e jeleh jest przeprowadzony
przeLarg i Burmistrz aneksem zacznie wprowadzac zmiany bez wyra2nej przyczyny. bqd4
protesty ze strony os6b, kt6re przetargu nie wygraly.

Radny ZiEbiriski uwaZa, ze jedynym oferentem, jaki przyst4pit do przetargu, to byl
SKR, zadnych innych Burmistrz nie znajdzie i wniosk6w z tego powodu nie bqdzie.

Radny Adam Czajor prosi, aby w tej sprawie wypowiedzial sip radca prawny.
Przewodniczqcy Rady Andrzej Hatny zaplial radcp prawnego, czy w przypadku.

kiedy padl wniosek o przyjqcie uchwaly w caloSci, po przeglosowaniu wniosku radnego
Faryny odnoSnie dotacji nie zmieniaj4cego treSci uchwaly, jako pierwszy ma byc glosowany
wniosek radnego Ziqbifiskiego, czy wniosek o przyjqcie uchwaly w caioSci.

Pan Wieslaw Zagala przypomnial zapisy Statutu Gminy Jgdrzej6w, z kt6rych wynika,
ze jako pierwszy powinien byd glosowany wniosek radnego Kota. Jeheli ten wniosek zostanie



przeglosowany nie ma juL potrzeby glosowania nad wnioskami skladanymi w trakcie
dyskusji.

Radny Przemyslaw Piec zapytal, czy uchwala przejdzie. jeSli wynik glosowania bEdzie
1  0 : 1  0 .

Pan Wieslaw Zagala odpowiedzial,2e taka uchwala nie przejdzie. bo musi byi o jeden
glos wiEcej za ntz przeciw.

Rada Miejska w Jqdrzejowie glosowala nad wnioskiem radnego Teodora Kota.
o przyjpcie uchwaty w caloSci w wersji zaproponowanej przez Burmistrza.
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Przeciw - I
Wstrzymaio sig - 7
Przewodniczqcy rady Andrzej Hatny stwierdzil, 2e uchwala zostala podjEta.

Rada Miejska w Jqdrzejowie powzigla uchwalq Nr XXVIIl202l08 w sprawie zmian
w budzecie miasta i gminy na 2008 rok /w zalqczenru do protokolu/.

Radny Jan Zigbiriski zapytal, dlaczego tak to jest, 2e Przewodniczqcy lnocno
wybi6rczo traktuje Statut. Na poprzedniej sesji, jezeli poprawki do uchwaly zglaszali radni
koalicji, byly glosowane, natomiast, kiedy zgtaszajqradni opozycji, glosowana jest uchwala.
Przyjmij my j edne zasady .

Przewodnicz4cy Rady odpowiedzial, 2e to nie on ustalil zasady - ustalila je rada.
Przewodniczqcy zaproponowal, aby siEgnq6 do protokolu z poprzedniej sesji i sprawdzii.
jakie wnioski byly zgLaszane i jakie byly glosowane"

A d . 3 .
Spraw ro2nych nie zgloszono.

Ad .4 .
Przewodnicz4cy Rady Miejskiej Andrzej Hatny o godzinie 15as zamkn4l obrady

XXVII sesji Rady Miejskiej w JEdrzejowie.
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